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Angående Nyköpings kommun ansökan om skyddsjakt på skarv daterad 2025-03-28

Undertecknande föreningar vill här framföra sin synpunkter

Först vill vi påpeka att ansökan har, delvis, bl.a. inte färska uppgifter från 2024 samt att man saknar 
vissa källuppgifter. Utöver det finns inte heller något redovisat hur de tidigare skyddsjaktsåren 
utfallit.

1. Man bör när man anger inom Strandstuvikens fiskefredningsområde även informera om att 
detta område även är Naturreservat, Natura2000 område samt ett fågelskyddsområde under
viss tid av året. 

2. Man anger att skarvpopulationen har ökat kraftigt i Östersjön, och att dokumenterade bon i 
Södermanland var 5100 året 2023. Från detta resultat borde man påpekat i denna nya 
ansökan att det totala antalet bon i Södermanland minskat, då hela kolonin i Trosa kommun 
försvunnit.

3. Man anger att ca 3680 skarvar finns i anslutning till skarvkolonin på ön Malmgrundet. Man 
anger inga inventeringssiffror hur man kommit fram till mellanskillnaden mellan antal par 
med ungar och siffran ca 3680. I detta fall kan det vara både mer och mindre antal, och utan 
inventeringssiffror så är totalsumman inte tillförlitlig. Därför blir den redovisade uträkningen 
av det totala dagliga uttaget missvisande.

4. Man anger att Sportfiskarnas ekonomiska skada är en direkt effekt av det minskade 
fiskbeståndet. Ingen redovisning hur förändring över tid har varit. Har fiskekortsförsäljning 
ökat eller minskat över tid.

Angående ansökan om skyddsjakt på skarv

1. Vi ser att skyddsjakten med start 1 juli borde vara senare, förslagsvis 1 augusti. Då man har 
ankomstjakt i närheten vid skarvkolonin, Malmgrundet, vilket gör att många par kommer 
lägga sina ägg senare än normalt. Vilket innebär att vi får en mer utdragen häckningssäsong. 
Med datumet 1 juli kommer då flera adulta föräldrafåglar skjutas, vilket kommer innebära att
vi får pulli som inte får mat i bona och dör. Samt att beräkningssiffrorna om hur många par 
som får ut x antal ungar kommer minska utifrån detta. Om antalet 500 individer ska få 
skjutas är svårt att bedöma då inte tidigare års skyddsjakt har presenterats i denna ansökan, 
så hellre att man under de två sista åren får möjlighet att minska antalet önskade utifrån de 
kommande redovisade resultaten.

2. Vi ser att skyddsjakten med start 1 juli borde vara senare, förslagsvis 1 augusti. Då man har 
ankomstjakt i närheten vid skarvkolonin, Malmgrundet, vilket gör att många par kommer 



lägga sina ägg senare än normalt. Vilket innebär att vi får en mer utdragen häckningssäsong. 
Med datumet 1 juli kommer då flera adulta föräldrafåglar skjutas, vilket kommer innebära att
vi får pulli som inte får mat i bona och dör. Samt att beräkningssiffrorna om hur många par 
som får ut x antal ungar kommer minska utifrån detta. Siffran 100 fåglar att få skjutas bör 
kunna minskas de två sista åren utifrån de kommande redovisade resultaten.

Vi ser också att det är helt förkastligt att man vill ägna sig åt skyddsjakt av skarv inom ett 
fågelskyddsområde, vid/på Tallargrundet. Ett fågelskyddsområde är till för att låta fåglar vara
ifred, i detta fall är det främst rastande fåglar (men även häckande fåglar i området kring 
Strandstuviken som födosöker/vilar inom fågelskyddsområdet som kommer störas). Alltså 
ingen skyddsjakt från/vid Tallargrundet inom fågelskyddsområdet.

3. Ingen synpunkt.

4. Vi ser att ändring bör vara 25 april till 1 augusti, om man kommer godkänna skyddsjakt inom 
300 meters gränsen, så att det inte är olika datum inom de olika ansökningarna.

Övriga synpunkter

Resultat från skyddsjakt och inventeringar redovisas även till undertecknade föreningar innan varje 
kalenderår är slut för att man ska kunna göra uppföljningsanalyser av de olika redovisade resultaten.

Det är bra att inventering före, uppföljning under och efter genomförd jakt görs. Under förutsättning 
att detta görs och redovisas på ett korrekt sätt.

Man ska vara medveten att man kommer störa andra arter. Främst om man är närvarande på/inom 
skarvkolonin på Malmgrundet längre tidsperioder. Vilket gör att andra predatorer passar på att göra 
predation på ägg/ungar främst den tid som infaller efter besökspersonal lämnat skarvkolonin och 
innan föräldrafåglar återkommer. Är bra om besökspersonal noterar vilka andra arter som störs/finns
på/inom skarvkolonin. Här ser vi också att man bör avrapportera detta. Vi förutsätter att personal 
som utför besök har god ornitologisk artkunskap. Vi förutsätter att skyddsjakt utförs nära 
skarvkolonin vid lämplig väderlek. Vid störning i samband med regn och kyliga perioder så kommer 
störning av andra fågelarter vara påtaglig.

Vad anser kommunen vara ett godkänt antal skarvar som finns häckande inom kolonin på 
Malmgrundet eller vill man på sikt att kolonin försvinner helt om åtgärder inte uppfyller önskemålen.

Uppföljningsredovisning behövs utifrån fiskebestånden (provfiske, elfiske m.m.), minskad predation 
av smolt, samt eventuella förändringar av inkomster för sportfiskarna av försäljning av fiskekort. 

Föreningen Södermanlands Ornitologer (FSO), Ingvar Jansson/ordförande

Fågelföreningen Tärnan Nyköping/Oxelösund, Jan Gustafsson/ordförande

2025-05-05


